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Krásné pro�ití vánoèních svátkù, 

 mnoho pohody, lásky, a do nového roku 
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Vážení občané, 

vánoční čas je obdobím zklidnění. Celoroční spěch vystřídá uklidnění, pra-
covní tempo nahradí delší vánoční volno, které většina z nás věnuje svým 
rodinám, svým blízkým. V tomto čase se ohlížíme zpět a bilancujeme nejen 
uplynulý rok, ale mnohdy i celý dosavadní život. Rozhodnutí, která jsme uči-
nili a události, kterých jsme byli účastníky. Letošní rok byl z tohoto pohledu 
na události bohatý. Druhou polovinu roku výrazně ovlivnily volby do zastupi-
telstva obce. Do těchto voleb jsme šli s cílem změnit činnost zastupitelstva 
tak, aby rozhodnutí v obci nebyla dílem jednoho člověka, aby se o prioritách 
a problémech diskutovalo, aby o jednotlivých akcích byly informováni obča-
né a aby tyto akce byly obcí, pokud je to možné, jen spolufinancovány. 

V dnešní době není možné budovat infrastrukturu a opravovat obecní ma-
jetek bez toho, abychom na tyto akce žádali peníze z nejrůznějších fondů. 
To samozřejmě vyžaduje, aby každá oprava či akce měla zpracovanou do-
kumentaci, byla řádně zastupitelstvem projednána, schválena a projednána 
s dotčenými úřady, správci a vlastníky. To nelze pracovat a budovat, když 
starosta se zastupiteli nevychází, nebo nekomunikuje a nemá jejich pod-
poru. Našim cílem není obec zadlužovat, ale hledat vnější zdroje peněz, 
a že tyto peníze potřebujeme je vidět na stavu našich silnic, kanalizace, 
chodníků, obecního úřadu, obou kapliček, mostů, veřejného osvětlení, hřiště 
u školky a obou hřišť, autobusových zastávek, na obnovu zeleně a na mno-
hé další. Každá takováto akce však vyžaduje čas na přípravu a zapracování 
do rozpočtu. 

Obec a zastupitelstvo však má jen omezené možnosti jak dosáhnout zlep-
šení vzhledu obce a to jak obec vypadá, není jen zásluha zastupitelstva 
a starosty. Byl bych rád, kdyby se občané více zapojili do péče o vzhled obce 
třeba tím, že se postarají o vzhled zeleně před domem a celkovou pečlivou 
úpravu svého domu. Vzhled našich domovů nás totiž reprezentuje stejně, 
jako vzhled našich obcí. Věřím, že společným úsilím se nám život v obcích 
i vzhled obou obcí podaří zlepšit. Na závěr mi dovolte popřát Vám všem 
klidné prožití vánočních svátků, spoustu krásných chvil strávených s Vašimi 
nejbližšími a do nového roku mnoho zdraví, radosti, lásky, štěstí a úspěchů.

 Ing. Miroslav Hochvald
 starosta obce
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Volby do obecního zastupitelstva:

V podzimních volbách konaných 10. a 11. 10.2014 byli do obecního zastupi-
telstva zvoleni tito kandidáti: 

Za sdružení „Občané pro obec“ 
 1. Ing. Miroslav Hochvald . . . . . . . . . . . . . . . . .170 hlasů
 2. Martin Smutný. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .159 hlasů
 3. Vladimír Stančík . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .160 hlasů
 4. Bc. Miroslav Říčař. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .149 hlasů
 5. Petr Krupa  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .161 hlasů

Za stranu „Nezávislí pro obec“ . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .
 1. Jan Toman st. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .186 hlasů
 2. Jan Toman ml . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .178 hlasů
 3. Vladimír Tesař . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .156 hlasů
 4. Jaroslav Babiánek  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .150 hlasů

Na ustavujícím zasedání 1. 12. 2014 byli zastupitelstvem zvoleni:
 Starostou obce Ing. Miroslav Hochvald
 Místostarostou obce p. Martin Smutný
 Předsedou finančního výboru p. Vladimír Stančík
 Předsedou kontrolního výboru p. Petr Krupa

Úřední hodiny: 

Pondělí: 10:00 - 12:30 v Lutotíně a  13:30 - 17:00 v Bílovicích
Středa: 10:00 - 12:30 v Lutotíně a  13:30 - 17:00 v Bílovicích
Čtvrtek: 16:00 - 18:00 v Lutotíně

Představitelé obce:
Starosta obce: Ing. Miroslav Hochvald  tel.: 604 222 313

e-mail: starostabilovicelutotin@gmail.com

Místostarosta obce: Martin Smutný, tel.: 605 235 920
e-mail: martinsmutny78@gmail.com 

Předseda finančního výboru: Vladimír Stančík
Předseda kontrolního výboru: Petr Krupa

Členové zastupitelstva: Jan Toman st., Jan Toman ml., 
Vladimír Tesař, Jaroslav Babiánek, Bc. Miroslav Říčař
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Hospodaření za rok 2014 - Obec Bílovice-Lutotín
 
 Příjmy v roce 2014  k 12. 12. 2014
 Daň z příjmu fyzických osob ze závislé činnosti 850 797,-
 Daň z příjmu fyzických osob ze SVČ 22 533,-
 Daň z příjmu fyzických osob z kapit.výnosů 110 707,-
 Daň z příjmů právnických osob 951 362,-
 Odvody za odnětí ze ZPF 2 516,-
 Daň z přidané hodnoty 2 144 103,-
 Daň z nemovitosti 460 796,-
 Poplatek za komunální odpad 82 150,-
 Poplatek ze psů 3 250,-
 Výtěžek  z provozování loterií 17 188,-
 Správní poplatky 600,-
 Příjmy z pronájmu pozemků 146 294,-
 Příjmy od organizací-komunální odpad 4 200,-
 Příjmy z prodeje zboží/popelnice/ 2 000,-
 Příjmy  EKO-KOM za tříděný odpad 40 575,-
 Příjmy  z poskytovaných služeb 35 000,-
 Příjmy z pronájmu nemovitostí 25 057,-
 Příjem z pronájmu plynovodu 116 695,-
 Příjem z úroků 18 564,-
 Příjmy z prodeje akcí /JMP/ 1 219 900,-

 Dotace z kraje  
 Na výkon státní správy  85 250,-
 Dotace na volby 96 000,-

 Celkem příjmy  k 12.12. 2014 6 435 537,-
 
  
 Výdaje v roce k 12. 12. 2014
 Náklady na výuku žáků  
 Tetín Prostějov 14 000,-
 
 Obecní vodovod 20 455,-
 Vodovod Pomoraví-členský příspěvek 20 070,-
 Údržba dešťové  kanalizaceace 5 506,-

 Kultura 
 Služby(zájezd senioři) 9 869,-
 Životní jubilea 10 599,-
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 Odpadové hospodářství  
 Svoz a likvidace komunálního odpadu 133 298,-
 Nebezpečný odpad 17 820,-
 Velkoobjemový odpad 64 407,-

 Veřejné osvětlení   
 Údržba 21 441,-
 Elektrická energie 145 132,-

 ČOV Kostelec na Hané-poplatek za splašk. kan. 157 434,-

 Údržba Mateřská škola  
 Provoz Mateřská školka 169 958,-

 Výdaje na dopravní obslužnost 5 033,-

 Oprava místních komunikací 199 795,-
 Oprava  chodníků 16 075,-

 Ostatní záležitosti kultury 128 314,-
 Žudr, hřiště, kapličky  

 Hřbitov- poplatek Kostelec na Hané 35 889,-

 Péče o vzhled obce, životní prostředí 35 754,-

 Hasiči Bílovice, Lutotín 19 734,-

 Vratka z voleb z roku 2013 28 145,-
 Náklady na volby komunální, EU 43 013,-

 Vydání - činnost zastupitelstva 804 541,-
 Mzdy, odvody zastupitelé  

 Činnost místní správy,provoz,opravy 599 658,-
 Provoz OÚ,platy zaměst.,odvody aj.  

 Oprava obecních budov  84 650,-

 Ost.činnosti-daně, poplatky, příspěvky 44 434,-

 Oprava oplocení a komunikací 
 a chodníku u školky 1 038 019,-

 Celkem vydání  k 12. 12. 2014 3 873 043,-
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Zpráva o obyvatelstvu

V letošním roce se v naší obci narodili tito občánkové:

 Petr Tesař    1. 2. 2014
 Václav Minář 23. 2. 2014
 Jakub Zapletal  15. 7. 2014
 Šimon Toman  23. 7. 2014
 Florián Siažik  18. 9. 2014
 Natálie Holásková  25. 10. 2014

V letošním roce uzavřeli sňatek tito občané:

 Marie Skládalová  a Ing. František Měchura  21. 6. 2014
 Kateřina Holacká a Lukáš Machálek  6. 12. 2014

Z našich řad navždy odešli tito občané:

 Ludmila Procházková    27. 4. 2014
 Anežka Lukelová 18. 8. 2014
 Květoslav Vychodil   24. 10. 2014

Počet obyvatel v Bílovicích – Lutotíně 
Bílovice 355 obyvatel   177 mužů a 178 žen
Lutotín 180 obyvatel       92 mužů a   88 žen

Do  dalších  let  přejeme  pevné zdraví, hodně štěstí, klid a  pohodu v rodinách.

Veškeré informace čerpáme z veřejně dostupných zdrojů, pokud jsme na někoho zapoměli, omlouváme se.
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V příštích dnech budeme mít v obci 100. letou občanka

Představujeme naši 100. letou občanku paní Boženu 
Kristkovou. Narodila se v roce 1915 a prožila skoro 
celý život v Bílovicích. 

Paní Božena Kristková se narodila 6.1.1915 rolníkovi 
Tomáši a Jenovefě Obrové jako čtvrté dítě, půl roku 
po vypuknutí 1. světové války a její otec byl odveden 
na vojnu do Olomouce.

Jací byli její sourozenci?
Sourozenci byli čtyři chlapci a děvče. První Bohumil zemřel před koncem 
1. světové války, druhý Josef zemřel ve věku tří let, třetí František zemřel 
ve věku šesti roků, čtvrtý Tomáš velký včelař a sadař se dožil 92. let a dále 
Marie se dožila šedesáti roků.

A co vaše děti?
Měla jsem tři děti
1. Josef Kristek se narodil 1936 a žije s rodinou v Kostelci na Hané.
2. Tomáš Kristek se narodil 1943 a pracoval jako kovář v zemědělském   
 družstvu.
3. Božena Kulišťáková se narodila v roce 1947.

Jak dlouho jste bydlela 
v Bílovicích?
V Bílovicich jsem bydlela do 90. roků 
a na radu lékařky jsem šla do domova 
pro seniory v Kostelci na Hané. Máme 
tady výborný kolektiv, kde pořádáme 
různé soutěže, vinobraní, vítání jara, 
drakiády. Ráda čtu, nejvíce háčkuji deč-
ky a košíčky pro radost svým blízkým.

Vím, že jste ještě nedávno chodila 
do Bílovické kapličky uklízet. 
A předříkávat růženec a těch písniček 
co jsme nazpívali. Zvláště ráda vzpomí-
nám na závěrečná setkání. Za mladších 
let jsem ráda dodržovala naše zvyky. Při 
slavnostních příležitostech jsem chodí-
vala v našich krásných hanáckých kro-
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jích, ať na dožínky, nebo boží tělo. Připravovala 
mladým maškarní oblečení na bál a to bývalo 
veselo po vesnici, nebo když se u nás vyrojili 
čerti a mikuláši. Doma na dvoře jsem měla ma-
lou zoologickou zahradu, chovala jsem slepice, 
krůty, perličky, kačeny, berany, tedy to co měl 
dříve každý pro svoji potřebu.

A co se vám na Bílovicích líbí?
Jsem ráda, že mladí dodržují hody, vesnice je 
pěkně upravená a těší mě ta malá drobotina 
z mateřské školky, která mi chodí pod okny.

Paní B. Kristková poraďte nám jak si udržet 
zdraví a svěžest do vysokého věku?
Jak si udržet? Především se hýbat, pracovat 
a dobře pojíst, netrápit se zbytečnostmi, zají-
mat se co se kolem děje.

Územní plán Bílovice-Lutotín

 Územně plánovací dokumentace je zpracována pro správní území obce, 
tvořenou  katastrálním územím Bílovice a katastrálním územím Lutotín, zob-
razené v aktuální katastrální mapě obce k datu 1. 5. 2014. 
 Územní plán určuje funkční využití ploch správního území, které je rozdě-
leno na stávající stav a navržený stav – plánovaný stav (projednaný a schvá-
lený v územním plánu) pro budoucí období. 
 Základní funkcí obce je bydlení, rodinná rekreace a zemědělská činnost. 
 V současné době je dle schváleného zadání územního plánu Bílovice–
Lutotín vypracovaný jeho návrh, který je k nahlédnutí na webové stránce 
obce (www.bilovice-lutotin.cz) nebo v kanceláři obecního úřadu. Vyjádření 
či připomínky k jeho obsahu měl každý možnost uplatnit při jeho společném 
projednání v období od 8. 10. 2014 do 10. 11. 2014, které bylo oznámené 
veřejnou vyhláškou. Po obdržení (kladného) stanoviska nadřízeného orgánu 
územního plánování (Krajského úřadu Olomouckého kraje) je předpokládá-
no veřejné projednání územního plánu, které se uskuteční na obecním úřa-
du obce v období 1. čtvrtletí 2015 a ke kterému bude možno uplatnit připo-
mínky a námitky v souladu s § 52 zákona č. 183/2006 Sb., zákon o územním 
plánování a stavebním řádu, ve znění pozdějších předpisů. V případě ne-
konfliktního veřejného projednání územního plánu je předpoklad jeho vydání 
a nabytí účinnosti v období 2. čtvrtletí 2015.
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Mateřská škola Bílovice – Lutotín.

Mateřská škola pracuje od začátku školního roku 2014/2015 podle nového 
školního vzdělávacího programu: „Jaro, léto, podzim, zima, to je celý rok“. 
Jeho zaměření je na enviromentální výchovu.
Umožňujeme dítěti v předškolním věku rozvíjet svou osobnost na základě 
svých možností, schopností, zájmů a prožitků a to jak po stránce tělesné, 
tak i psychické, sociální i duchovní. Cílem školního vzdělávacího programu 
je umožnit dítěti vnímat svět v jeho přirozených souvislostech a získat tak 
reálnější pohled na svět a aktivní postoj k němu.

Program je vypracován jako 
schematický a umožňuje uči-
telkám pracovat samostatně.
Školní vzdělávací program 
umožňuje učitelkám usku-
tečňovat své vlastní nápady 
a čerpat ze zkušeností dětí, 
které ve vesnici vyrůstají 
a mají blíž k přírodě, zvířa-
tům, lidovým tradicím a zvyk-
lostem. Vychází z podmínek 

obce a využívá všech přírodních i kulturních zajímavostí, které tato lokalita 
skýtá.
Profilujeme se jako vesnická mateřská škola rodinného typu respektující při-
rozený způsob života na vesnici a jeho tradice.
 Vzdělávací záměr ŠVP
Záměrem tohoto vzdělávacího programu je rozvoj osobnosti dítěte, jeho in-
dividuality, jeho vzdělávacího potenciálu s citovým postojem vůči ostatním 
lidem, světu kolem nás, člověku a jeho práci, rodině, přírodě, vlastnímu 
zdraví, historii i tradicím. Rozvíjíme a podporujeme vztah k sobě i druhým 

Knihovna

Místní knihovna v Bílovicích je umístěna v budově Mateřské školy a má ote-
vřeno každý pátek od 17.00 hod. do 18.00 hod.
Místní knihovna v Lutotíně je umístěna ve staré budově Obecního úřadu 
a má otevřeno každý druhý pátek od 17.00 hod. do 18.00 hod. Má regist-
rováno 15 čtenářů. V případě nutnosti lze volat na telefon 732436261 nebo 
psát na e-mailovou adresu mojmir.drapal@seznam.cz. Knihovna je napojena 
na Městskou knihovnu v Prostějově, takže lze získat i knihy z této knihovny.
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v souladu s lidskými hodnotami. Rozvíjíme samostatnost dítěte a jeho zdra-
vé sebevědomí.
 Vedeme děti ke zdravému stylu a uvědomění si odpovědnosti za své cho-
vání a jednání za aktivní spolupráce s jejich rodiči. Vedeme děti k ochraně 
přírody a životního prostředí.
V roce 2014 škola pokračovala v zapojení do školního recyklačního progra-
mu: „Recyklohraní“. Za sběr použitých baterií a elektrozařízení a za plnění 
daných úkolů s tématikou třídění, recyklace i dalšího využití odpadů škola 
získala CD přehrávač.
Pokračování v projektu na podporu recyklace papíru: „PAPÍR ZA PAPÍR“ 
bylo úspěšné díky aktivitě rodičů a občanů, kterým moc děkujeme. Děti tím 
získaly spoustu výkresů, xerografického papíru i toaletního papíru.
Od letošního školního roku je naše mateřská škola zapojena do projektu EU-
:“Logopedická prevence Olomouckého kraje“.Paní učitelka Bašná získala 
osvědčení logopedický asistent, který ji opravňuje k preventivnímu působení 
na komunikační schopnosti a dovednosti u dětí. Této prevenci se věnujeme 
denně.
V březnu děti vystoupily opět na Žudru s pásmem pro Klub seniorů. Ke Dni 
dětí ve spolupráci s Obecním úřadem a Svazem dobrovolných hasičů nacvi-
čujeme tanečky a básně, které předvádíme na hřišti. Vybrané vstupné je nám 
darováno na nákup hraček a pomůcek. V červnu byly děti nadšené z výletu 
do Čech pod Kosířem, kde si prohlédly Muzeum kočárů a Hasičské muzeum.
Na podzim nás opět navštívilo maňáskové divadlo: „Sluníčko“, které přijelo 
zahrát pohádky:
„Perníková chaloupka“, „Červené klubíčko“ a „O slepičce a kohoutkovi“.
Společně s maminkami děti uspávaly na škol-
ní zahradě broučky a zazpívaly a zatančily jim 
ukolébavky a tanečky.
V adventním čase se dětem líbilo vykrajování 
a zdobení perníčků za iniciativní pomoci mami-
nek a jejich zavěšování na vánoční stromeček.
Poslední akcí roku byla vánoční besídka spoje-
ná s nadílkou. Letos za pomoci rodičů děti pře-
kvapil příchod MIKULÁŠE, ČERTA A ANDĚLA.
Přeji všem občanům Bílovic a Lutotína za ko-
lektiv mateřské školy a dětí krásné svátky vá-
noční, plné pohody, klidu a lásky a do nového 
roku hodně štěstí, zdraví a životních úspěchů.
Děkujeme za podporu a spolupráci.

Alena Šlézarová, ředitelka školy
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Klub maminek   Bílovice – Lutotín

V letošním roce se začali scházet maminky (nejen) na mateřské dovolené 
i se svými dětmi. Ze začátku se konala setkání z důvodu společné procházky, 
později se začali scházet kvůli společnému tvoření (pečení perníčku, šití 
kostýmů), relaxaci (pouštění draků, hry, cvičení s hudbou) a  realizaci akcí 
určené nejen pro děti.

Setkáni probíhalo buď na obecním hřišti nebo v domě Ing. Ivany Žáčkové. 

Dění za rok 2014:
- Velikonoční den – procházka kolem říčky Romže doplněná různými úkoly
- Ukončení prázdnin – procházka kolem říčky Romže doplněná 

o pohádkové bytosti a plnění úkolů
- Strašidelné putování – putování obcí Bílovice, ve které se schovávala 

hodná strašidla.Toto putování bylo zakončeno diskotékou v hospodě 
u pana Hochvalda.

- Vánoční putování za Ježíškem – procházka po obci Bílovice, která byla 
doplněna o vánoční bytosti a jednoduché úkoly. I tentokrát byla akce 
zakončena u pana Hochvalda v hospůdce.
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Na rok 2015 plánujeme:
- Požádat zastupitelstvo o možnosti využívání společných prostor, pro 

využítí větší kapacity dětí
- Rozšíření činnosti i na pohybové aktivity (cvičení, tancování)
- Společné a vzdělávací tvoření – výroba ozdob, dárečků pro maminky, 

kostými na další akce, pečení cukroví…..
- Pořádání dalších akcí a  poznávacích výletů ….

Poděkování:
Za klub maminek bych ráda poděkovala všem maminkách, rodičům i dětem, 

které se  aktivně zapojují při organizaci. Děkuji členům SDH Bílovice, kteří 
zajišťují klidný a bezpečný průběh našich akcí. Dále děkuji panu Jaroslavovi 
Hochvaldovi za vstřícnou pomoc při pořádání akcí a sponzorské dary.

V neposlední řadě děkuji za pomoc Obecnímu úřadu Bílovice- Lutotín 
a panu Janu Tomanovi za finanční podporu.

Závěrem zprávy o činnosti klubu maminek, bych chtěla do nového roku 
2015 srdečně popřát všem hodně zdraví, rodinnou pohodu a štastných 
okamžiků.

Ing. Ivana Žáčková  

Činnost klubu seniorů Bílovice – Lutotín v roce 2014
6. 2. 2014 se konala členská schůze, na které byli členové klubu seniorů 

seznámeni s rámcovým plánem na rok 2014. Zprávu o hospodaření podala 
pí. Vojtěška Šmehlíková. Byl proveden výběr členských příspěvků na rok 
2014. Přítomno bylo 32 členů.

7. 3. 2014 se konalo přátelské posezení na žudru u příležitosti oslav 
MDŽ. Na začátku oslavy vystoupily děti z mateřské školky pod vedením 
pí. ředitelky Šlezarové a pí. učitelky Bašné. Ženám byly předány karafiáty. 
K tanci a poslechu nám hrál pan Stanislav Faltýnek. Občerstvení připravily 
členky výboru. V průběhu večera proběhla zábavná tombola. Členové byli 
informováni o květnovém zájezdu.

22. 3. 2014 se konala vycházka na Bílou horu – přivítání jara. Odtud jsme 
sešli do Lutotína, kde jsme se občerstvili v obecním domě. Počasí nám přálo, 
vycházky se zúčastnilo 18 členů. 

25. 3. a 20. 5. 2014 se konaly přednášky na téma „Zdraví životní styl“ 
v Lutotíně a v Bílovicích přednášel p. Mgr. Karman z Brna. Celkem se 
zúčastnilo 29 členů.
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9. 5. 2014 se konala v Bílovicích na Žudru přednáška p. Phdr. Miroslava 
Šmída „Archeologické nálezy v okolí Bílovic a Lutotína. Přítomno bylo 23 
členů.

30. 5. 2014 se konal zájezd seniorů do Uherského Brodu, kde jsme 
si prohlédli Japonskou zahradu, Komenského muzeum a město samé. 
Z Uherského Brodu jsme jeli do Vlčnova, kde jsme si prohlédli muzeum 
pálenic. Oběd jsme měli zajištěn v hotelu „Lázně“ v Ostrožské Nové Vsi. 
Odpoledne jsme si prohlédli lázně a lázeňský park. V podvečer jsme navštívili 
vinný sklípek v Polešovicích. Účast 35 členů.

21. 8. 2014 bylo uspořádáno přátelské posezení s opékáním klobás. 
Zazpívali jsme si za doprovodu p. Boh. Doležela na harmoniku. Příjemného 
večera se zúčastnilo 35 členů. 

21. 11. 2014 se konala tradiční „Kateřinská zábava“. K tanci a poslechu 
nám hrál p. Stanislav Faltýnek. Občerstvení zajistily převážně ženy z Lutotína.

Starosta klubu seniorů děkuje všem členům, kteří při konání jednotlivých 
akcí pomáhali se zajišťováním a prováděním úklidu zapůjčených prostor.

Závěrem zprávy o činnosti klubu seniorů děkuji zastupitelům naší obce 
a panu Janu Tomanovi za podporu klubu seniorů, a dále děkuji členům SDH 
Bílovice za zajištění přepravy seniorů z Lutotína na večerní akce.

Všem občanům naší obce přeji vše nejlepší, pevné zdraví, spokojenost 
a štěstí v roce 2015

Starosta klubu seniorů Ing. Jan Klička

Zpráva o činnosti sboru dobrovolných hasičů 
Bílovice za rok 2014

Sestry a bratři hasiči, vážení hosté dovolte, abych přednesl zprávu 
o činnosti našeho sboru za rok 2014. 

11. ledna se náš sbor významně podílel na uspořádání tradičního 
Hasičského plesu, který společně organizujeme se sbory z Lutotína 
a z Kostelce na Hané. Hasičský ples se stal jedním z nejnavštěvovanějších 
plesů celé plesové sezóny. O tom, že tato společenská událost je na vysoké 
úrovni svědčí skutečnost, že ples byl po několikáté v řadě vyprodán. 

1. února jsme uspořádali turnaj dvojic ve stolním tenise. Této sportovní 
akce se zúčastnilo 14 dvojic z naší obce a blízkého okolí. 

11. února proběhlo školení preventistů sborů SDH ve Smržicích. Školení 
bylo pro uspořádáno pro okrsky 11, 17, 19. Za náš sbor se tohoto školení 
zúčastnili bratři Pavel Synek, Petr Krupa a Michal Luňák.   
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8. března pořádal o okresní sdružení hasičů Čech Moravy a Slezska 
velitelský den, který se pravidelně koná ve výcvikovém středisku v obci 
Hamry. Výcviku, který se zaměřuje na všeobecné znalosti z oblasti pořadové 
přípravy při slavnostních, sportovních a kulturních akcích se zúčastnili bratři 
Jan Krupa, Michal Luňák, Lukáš Říčař a Pavel Synek.

13. března se zásahová jednotka zúčastnila školení bezpečnosti práce, 
které se konalo v Čechách pod Kosířem. 

15. března jsme uspořádali ve spolupráci s hospodou u Hochvaldů soutěž 
o nejlepší pálenku roku 2013 pod názvem „Bílovický košt“ K posouzení 
bylo 36 vzorků různých druhů ovocných pálenek. Koštu se účastní místní 
i přespolní pěstitelé ovoce. 

V jarních měsících byla zahájena příprava našich soutěžních družstev 
na náročnou sezónu v soutěžích v požárním sportu. Naplno začalo trénovat 
družstvo mužů a žen a v rámci možností i družstvo mladých hasičů.  Pro 
sezónu byl doplněn potřebný materiál k soutěžení, současně probíhala 
i údržba stávajícího vybavení.  

30. dubna jsme se účastnili slavnostního předání nového Okresního 
praporu hasičů Čech Moravy a Slezska v Prostějově. Tato slavnostní akce, 
které se zúčastnili na dvě stovky hasičů z celého okresu, proběhla v rámci 
Dne se složkami Integrovaného záchranného systému v Prostějově. Starosta 
okresního sdružení požádal o požehnání nového praporu arcibiskupa 
olomouckého a metropolitu moravského Jana Graubnera. V rámci tohoto 
slavnostního dne byly vyhlášeny výsledky soutěže „Požární ochrana očima 
dětí a předána ocenění členům IZS.  

4. května se již tradičně náš sbor zúčastnil oslav patrona hasičů – Svatého 
Floriána v Pěnčíně. Tohoto společenského setkání hasičů se účastní sbory 
z širokého okolí.    

18. května se uskutečnila okrsková soutěž v požárním sportu, kterou 
pořádal náš sbor. Na okrskové soutěži bylo 5 družstev mužů a 2 družstva 
žen.  Z důvodu nepříznivého počasí byla soutěž zkrácena, závodilo se pouze 
v jedné disciplíně, v požárním útoku. Kategorii mužů a žen ovládla družstva 
pořádajícího sboru. 

7. června jsme na hřišti uspořádali ve spolupráci s mateřskou školkou 
v Bílovicích a obecním úřadem Bílovice-Lutotín dětský den. Této již tradiční 
akce se zúčastnilo kolem 80 dětí nejen z naší obce, ale i z blízkého okolí. 
Děti zasoutěžily o ceny v 6 disciplínách a 3 kategoriích. Zpestřením letošního 
dětského dne bylo zajištění skákacího hradu, trampolíny a předvedení 
ukázky kynologického výcviku služebních psů z vazební věznice v Olomouci. 
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12. července náš sbor pořádal závod Velké ceny Prostějovska (VCP)v 
požárním útoku mužů a žen O pohár starosty obce Bílovice Lutotín. Jednalo 
se o čtvrté kolo z dvanácti dílného seriálu soutěží Velké ceny Prostějovska 
v požárním útoku. Příprava této sportovní akce zabrala členům našeho 
sboru mnoho času. O velmi vysoké úrovni soutěže svědčí ohlasy závodníků 
i vyjádření delegáta Velké ceny Prostějovska. Naše družstvo mužů skončilo 
na 8. místě, ženy obsadili 2. místo. Soutěže se zúčastnilo 18 družstev mužů 
a 6 družstev žen.

Soutěžní družstvo mužů se zúčastnilo všech 12 pořádaných soutěží 
VCP, kde v celkovém hodnocení obsadilo 3. místo ze 40 družstev, které 
startovali v letošním ročníku. Dále se zúčastnilo všech 13 soutěží Velké 
ceny Blanenska (VCB), kde v celkovém hodnocení obsadilo 7. místo z 45 
družstev startujících v letošním ročníku. V letošní náročné sezóně se 
naše soutěžní družstvo zúčastnilo 25 soutěží. Za zmínku stojí ještě účast 
na XVI. Ročníku recesní soutěže o „O putovní pohár VŘSR – Memoriál V. 
I. Lenina“ v požárním útoku v Širokém Dole. Jedná se o největší soutěž 
v požárním útoku v České i Slovenské republice, v letošním roce na soutěži 
startovalo celkem 208 soutěžících družstev. Naše družstvo mužů v této silné 
konkurenci z  České a Slovenské republiky obsadilo vynikající 15. místo ze 
142 soutěžních družstev mužů. 

Družstvo žen v celkovém hodnocení Velké ceny Prostějovska obsadilo 
vynikající 2. místo z 19 družstev startujících v letošním ročníku.  V závodech 
na Stražisku, Krumsíně a v Soběsukách obsadily 1. místo, v Bílovicích, 
Plumlově a Bukové 2. místo, v Brodku u Konice 3. místo atd.   
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Poslední den prázdnin jsme pomáhali na akci „ Rozloučení s prázdninami“, 
kterou pořádali místní maminky a přátelé mateřské školy. Zajišťovali jsme 
občerstvení a opékání špekáčků. 

Konec prázdnin a začátek měsíce září je již tradičně věnován horečným 
přípravám Bílovických hodů, které již tradičně začínají v sobotu „pivními 
slavnostmi“, které organizuje náš sbor ve spolupráci s Hospodou u Hochvaldů. 
Tato úspěšná akce se dostala do podvědomí milovníků pěnivého moku 
nejen z naší obce, ale i ze širokého okolí. V letošním roce bylo na pivních 
slavnostech možno ochutnat 25 druhů piv. Specialitou letošního ročníku byl 
14 stupňový Hasičský speciál, který byl za naší účasti uvařen v minipivovaru 
v Litovli. Úderem 20. hodiny se pivní slavnosti změnily na hodovou zábavu, 
na které již tradičně hraje rocková kapela SAX ROCK. V neděli od 13 hodin 
se uskutečnil XIV. Ročník Hodového poháru mladých hasičů v požárním 
útoku. Soutěže se zúčastnilo celkem 17. družstev, ale bohužel bez účasti 
našeho družstva mladých hasičů. V pondělí jsme se v hojném počtu 
zúčastnili příprav hodového srnčího guláše a naši členové se taktéž podíleli 
na bezchybném odpoledním průběhu.

27. září jsme uspořádali na závěr soutěžní sezóny v prostorách Hospody 
u Hochvaldů společenský večer pro členy našeho sboru, jejich manželky 
a přítelkyně. 

5. října byla naše zásahová jednotka povolána k zásahu k hořícímu 
osobnímu automobilu v katastru naší obce. Po uhašení vozidla jednotkou 
hasičského záchranného sboru z Prostějova jsme zajišťovali odtažení vraku 
osobního vozidla, dohled při jeho odvozu odtahovou službou a následný 
úklid po úniku ropných látek. 

17. října se náš sbor zúčastnil okrskového námětového cvičení 
v Lešanech. Cílem tohoto cvičení bylo zdokonalení činností při vyhledávání 
ztracené osoby v neznámém terénu. Po jeho nalezení proběhla instruktáž 
o poskytnutí prví pomoci a transportu zachráněné osoby.  Při této akci byly 
použity prostředky, kterými jednotlivé sbory disponují.  Cvičení 11. okrsku 
splnilo účel. 

1. listopadu jsme se účastnili na posledním rozloučení s členem SHD 
Lutotín s bratrem Květoslavem Vychodilem. 

15. listopadu se konalo vyhlášení výsledků Velké ceny Prostějovska 
v požárním útoku v Dětkovicích, kterého se zúčastnila obě soutěžní družstva, 
kde z rukou senátorky Boženy Sekaninové převzala ocenění za druhé a třetí 
místo.  

21. listopadu se Petr Krupa, Pavel Synek a Lukáš Říčař zúčastnili školení 
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velitelů a velitelů družstev. Školení proběhlo v rámci pravidelného vzdělávání 
členů zásahových jednotek, které  pořádaná  hasičský zásahový sbor 
Olomouckého kraje, pobočka Prostějov. 

Pokračují práce na opravě zbrojnice a výstavby sociálního zařízení 
v těchto prostorách.  V  zrekonstruované části naší zbrojnice je nyní uložen 
materiál a technika zásahové jednotky.

V závěru roku proběhne tradiční Vánoční turnaj ve stolním tenise 
a soutěžní družstvo mužů se zúčastní zimní soutěže, která bude 26.12 2012 
v Bořítově na Blanensku.     

Sestry a bratři, vážení hosté závěrem této zprávy bych s tohoto místa 
chtěl poděkovat všem členům našeho sboru, kteří se ve svém vlastním volnu 
aktivně podíleli na práci, kterou náš sbor po celý letošní rok vykonával. Byl 
bych rád, kdyby se nám stejně dařilo i v příštím roce.    

Zpracoval: Petr Krupa a Miroslav Říčař  

Zprávu o činnosti SDH Lutotín 
a Mysliveckého spolku Bílovice-Lutotín 

jsme přes opakované přísliby do uzávěrky zpravodaje 
bohužel neobdrželi.

Zpráva o mikroregionu Kostelecko
Svazek obcí Mikroregion Kostelecko vznikl v roce 2000. Jedná se o dobro-
volné uskupení třinácti obcí a jejich částí. Kromě našich obou obcí a Kostelce
jde o obce Čechy p/K, Čelechovice-Studenec-Kaple, Hluchov, Laškov-Kra-
kovec-Kandia-Dvorek, Lešany, Pěnčín, Přemyslovice-Štarnov, Ptení - Pten-
ský Dvorek, Smržice, Stařechovice-Služín, Zdětín. Spolu s 12000 obyvateli
se řadí ke středně velkým mikroregionům. V druhé polovině roku 2013 poda-
ly obce mikroregionu žádost o dotaci na společný projekt na nákup zařízení
na zpracování rostlinného odpadu, tedy konkrétně pořízení domácích kom-
posterů a štěpkovačů. Z celkového počtu 13 obcí se do projektu zapojilo 10
z nich a bylo pořízeno 2331 komposterů a 7 štěpkovačů na větve do 15 cm.
Výše dotace by měla pokrýt 90% pořizovací ceny. Bohužel naše obec proje-
vila zájem jen o 13 kompostérů.
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